

that as regards their property, such persons as will be repatriated will be authorized to take with them a reasonable quantity of personal belongings, and the remainder of their property will be treated in conformity with the rules which have been or shall be determined by international agreement.

Therefore the Trusteeship Council, confident that the policy of the authorities of the Trust Territory of Tanganyika with respect to Germans, residents or former residents of the Trust Territory of Tanganyika, will be carefully and humanely administered in the spirit of Article 76 c of the Charter:

(1) *Expresses* its general approval of that policy;

(2) *Notes* that in the case of Burger and Garten, the representative of the Administering Authority has stated that the petitioners will be allowed to remain in Tanganyika and that in view of the criminal record of Schoenfeldt, the Administering Authority has decided not to permit him to remain in the territory;

(3) *Notes* that it does not appear from the petition submitted by Anne Mary von Heyer that the petitioner has applied to the Administering Authority for the authorization to return to Tanganyika or that such an authorization has been refused;

(4) *Notes* that the petitions addressed by Hendrik Venter, Mrs. C. S. von Wyk, Paul J. Venter and J. P. Prinsloo are based on a misunderstanding or an ignorance of the policy pursued by the Administering Authority in these cases and that these petitioners, being of South African Dutch origin who became naturalized Germans during the war of 1914-18, will not be sent to Germany against their will;

(5) *Decides* that under the circumstances no action is called for at present from the Trusteeship Council on the petitions listed in this resolution and invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution and to transmit to them the official records of the public meetings of the Council at which the petitions were examined.

*Twenty-sixth meeting,
28 April 1947.*

6. Petitions presented to the Trusteeship Council by residents and former residents of Tanganyika of Italian nationality

The Trusteeship Council, acting under Article 87 b of the Charter, has, at its first session, in conformity with its rules of procedure, accepted and examined in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the following petitions:

a également reçu l'assurance que, pour ce qui est des biens, les rapatriés seront autorisés à emporter une quantité raisonnable d'effets personnels et que le reste de leurs biens sera soumis aux règles qui ont été ou qui seront établies par voie d'accord international.

En conséquence, le Conseil de tutelle, convaincu que les autorités du Territoire sous tutelle du Tanganyika s'appliqueront à poursuivre à l'égard des résidents ou anciens résidents allemands du Territoire, une politique attentive et humaine dans l'esprit de l'Article 76 c de la Charte:

1) *Approuve* en principe cette politique;

2) *Prend acte* du fait que, dans le cas de Burger et de Garten, le représentant de l'Autorité chargée de l'administration a déclaré que ces pétitionnaires seront autorisés à rester au Tanganyika, mais que celle-ci a décidé de refuser cette autorisation à Schoenfeldt, en raison de son easier judiciaire chargé;

3) *Constate* qu'il ne ressort pas de la pétition présentée par Mary von Heyer qu'elle se soit adressée à l'Autorité chargée de l'administration pour obtenir l'autorisation de retourner au Tanganyika ou que cette autorisation lui ait été refusée;

4) *Constate* que les pétitions adressées par Hendrik Venter, Mme C. S. von Wyk, Paul J. Venter et J. P. Prinsloo reposent sur l'interprétation erronée ou l'ignorance de la politique poursuivie par l'Autorité chargée de l'administration dans leur cas, et note que ces pétitionnaires étant Sud-Africains d'origine néerlandaise et naturalisés Allemands pendant la guerre de 1914-1918, ne seront pas envoyés en Allemagne contre leur gré;

5) *Décide* que, dans ces conditions, il n'y a pas lieu, actuellement, pour le Conseil de tutelle, de donner suite aux pétitions énumérées dans la présente résolution, et invite le Secrétaire général à porter cette résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et des pétitionnaires, ainsi qu'à leur transmettre les comptes rendus officiels des séances publiques du Conseil au cours desquelles ces pétitions ont été examinées.

*Vingt-sixième séance,
28 avril 1947.*

6. Pétitions présentées au Conseil de tutelle par des résidents ou d'anciens résidents du Tanganyika de nationalité italienne

Le Conseil de tutelle, agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte des Nations Unies, et conformément aux dispositions de son règlement intérieur, a accepté et examiné, lors de sa première session, les pétitions ci-après, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question:

(1) Petition signed A. Pertile, M'Sameddi, Southern Rhodesia, dated 4 February 1947 (document T/PET.2/7).

(2) Petition signed by G. G. D'Arbela, Italian camp representative, Norton Internment Camp, Southern Rhodesia, dated 21 March 1947 (document T/PET.2/16).

Mr. Arthur Hilton Poynton, C. M. G., Assistant Under-Secretary of State in the Colonial Office, was duly designated as a special representative of the Administering Authority for the examination of the petitions herein enumerated.

The Trusteeship Council took note of the statement of the representative of the United Kingdom that the Administering Authority was prepared to have the petitions considered at a shorter notice than is prescribed in rule 86, paragraph 1 of the rules of procedure of the Trusteeship Council, and of the statement that the Administering Authority did not wish to raise any question as to the admissibility of these petitions which may arise out of the application of Article 107 of the Charter.

The Council was of the opinion that since both petitions dealt with the repatriation policy pursued by the Administering Authority of Tanganyika Territory in respect to Italian nationals, they should be examined concurrently.

The Council took note of the statement of the representative of the United Kingdom that with respect to persons of Italian nationality, after a careful review of each case by the authorities of Tanganyika, out of eighty-four former residents, seventy-six will be allowed to remain in or return to Tanganyika and that eight of them will be repatriated either on account of their record as active fascists or because, though not fascist, they are liable to deportation as undesirable.

The Trusteeship Council has further received assurances from the representative of the Administering Authority that no person referred to in the petitions will be compulsorily repatriated to Italy if he can find some other country willing to accept him, provided there is no objection on the grounds of security; that necessary steps will be taken in order that family units may be kept together and that preparation shall be made for the reception in Italy of the persons who are to be deported thereto; and that as regards their property, such persons as will be repatriated will be authorized to take with them a reasonable quantity of personal belongings and that the remainder of their property will be treated in conformity with the rules which have been or shall be determined by international agreement.

Therefore the Trusteeship Council, confident that the policy of the authorities of the Trust Territory of Tanganyika with respect to Italians, residents or former residents of the Trust Territory of Tanganyika, will be carefully and hu-

1) Pétition du 4 février 1947, signée de M. A. Pertile, M'Sameddi, Rhodésie du Sud (document T/PET.2/7).

2) Pétition du 21 mars 1947, signée de M. G. G. D'Arbela, homme de confiance italien du camp d'internement de Norton, Rhodésie du Sud (document T/PET.2/16).

M. Arthur Hilton Poynton, C.M.G., Sous-Secrétaire d'Etat adjoint aux Colonies, a été régulièrement désigné comme représentant spécial de l'Autorité chargée de l'administration pour l'examen des pétitions énumérées ci-dessus.

Le Conseil de tutelle a pris acte de la déclaration du représentant du Royaume-Uni selon laquelle l'Autorité chargée de l'administration acceptait l'examen des pétitions à une date plus rapprochée que ne le prescrit l'article 86, paragraphe 1, du règlement intérieur du Conseil de tutelle. Le Conseil a également pris acte de la déclaration d'où il ressortait que l'Autorité chargée de l'administration ne désirait pas exécuter de l'Article 107 de la Charte pour mettre en question la recevabilité de ces pétitions.

Le Conseil a estimé qu'il y avait lieu d'examiner en même temps les deux pétitions, puisqu'elles traitent toutes deux de la politique de rapatriement poursuivie à l'égard de ressortissants italiens par l'Autorité chargée de l'administration du Territoire du Tanganyika.

Le Conseil a pris acte de la déclaration du représentant du Royaume-Uni relative aux résidents italiens au Tanganyika. Les autorités du Tanganyika ont soigneusement examiné chacun des cas, et, sur quatre-vingt-quatre anciens résidents, soixante-seize seront autorisés à demeurer au Tanganyika ou à y retourner, les huit autres seront rapatriés, soit qu'ils aient été des fascistes militants notoires, soit que leur qualité d'indésirables les rende possibles de déportation, bien qu'ils n'aient pas été fascistes.

Le Conseil de tutelle a reçu en outre, du représentant de l'autorité administrative, l'assurance qu'aucune personne mentionnée dans les pétitions ne serait rapatriée de force en Italie, si elle pouvait trouver un autre pays disposé à l'accepter, à condition que des raisons de sécurité ne s'y opposent pas. Il a également reçu l'assurance que l'on veillerait à ne pas désunir les familles et que l'on préparerait la réception en Italie des personnes qui doivent y être déportées. Il a également reçu l'assurance que, pour ce qui est des biens, les rapatriés seront autorisés à emporter une quantité raisonnable d'effets personnels et que le reste de leurs biens sera soumis aux règles qui ont été ou seront établies par voie d'accord international.

En conséquence, le Conseil de tutelle, convaincu que les autorités du Territoire sous tutelle du Tanganyika s'appliqueront à poursuivre à l'égard des résidents ou anciens résidents italiens du Territoire, une politique atten-

manely administered in the spirit of Article 76c of the Charter:

(1) *Expresses* its general approval of that policy;

(2) *Notes* that the request of seventy-six persons of Italian nationality, including Pertile and D'Arbela, to remain in or return to the Trust Territory of Tanganyika has been granted;

(3) *Decides* that under the circumstances no action is called for at present from the Trusteeship Council on these petitions and invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution and to transmit to them the official records of the public meetings of the Council at which the petitions were examined.

*Twenty-sixth meeting,
28 April 1947*

7. Transmission of the Provisional Questionnaire on Trust Territories to the Economic and Social Council and to the specialized agencies

The Trusteeship Council

Resolves that, in accordance with Article 91 of the Charter and rule 70 of the rules of procedure, the President of the Trusteeship Council shall transmit the Provisional Questionnaire through the Secretary-General to the Economic and Social Council and also to the specialized agencies for their advice and comments on those sections which deal with subjects of special concern to them.

*Twenty-sixth meeting,
28 April 1947.*

8. Resolution authorizing the President or Vice-President to represent the Trusteeship Council during the consideration of its reports by the General Assembly

The Trusteeship Council

Takes account of rule 103 of its rules of procedure, and

Resolves that the President of the Trusteeship Council, or in the event of his inability for any reason to do so, the Vice-President, shall represent the Trusteeship Council and shall be empowered to speak for it and to make all necessary explanations during the consideration of the general report of this Council by the General Assembly at its second regular session.

*Twenty-sixth meeting,
28 April 1947.*

tive et humaine, dans l'esprit de l'Article 76 c de la Charte:

1) *Approuve* en principe cette politique;

2) *Prend acte* de ce que les soixante-seize personnes de nationalité italienne, notamment Pertile et D'Arbela, qui ont demandé à rester ou à retourner dans le Territoire sous tutelle du Tanganyika, en ont reçu l'autorisation;

3) *Décide* que, dans ces conditions, il n'y a pas lieu, actuellement, pour le Conseil de tutelle, de donner suite à ces pétitions et invite le Secrétaire général à porter cette résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et des pétitionnaires, ainsi qu'à leur transmettre les comptes rendus officiels des séances publiques du Conseil au cours desquelles ces pétitions ont été examinées.

*Vingt-sixième séance,
28 avril 1947.*

7. Envoi au Conseil économique et social et aux institutions spécialisées du Questionnaire provisoire relatif aux Territoires sous tutelle

Le Conseil de tutelle

Décide que, conformément à l'Article 91 de la Charte et à l'article 70 de son règlement intérieur, le Président du Conseil de tutelle adressera le Questionnaire provisoire¹, par l'intermédiaire du Secrétaire général, au Conseil économique et social ainsi qu'aux institutions spécialisées, en vue de recueillir leur avis et leurs observations sur les chapitres traitant de sujets qui sont plus particulièrement de leur ressort.

*Vingt-sixième séance,
28 avril 1947.*

8. Résolution autorisant le Président ou le Vice-Président à représenter le Conseil de tutelle à l'occasion de l'examen de ses rapports par l'Assemblée générale

Le Conseil de tutelle

Tenant compte de l'article 103 de son règlement intérieur,

Décide que le Président du Conseil de tutelle ou, en cas d'empêchement, son Vice-Président, représentera le Conseil de tutelle à l'Assemblée générale pendant l'examen par celle-ci du rapport général du Conseil, lors de sa seconde session régulière, et sera qualifié pour donner toutes explications nécessaires.

*Vingt-sixième séance,
28 avril 1947.*

¹ Document T/44.

¹ Document T/44.